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                             NIEUWSBRIEF STATENFRACTIE ZEELAND JUNI-II 2013 
 

UIT DE PROVINCIALE STATENVERGADERING VAN 21 JUNI 

VOORJAARSNOTA 

De meest opzienbarende conclusie, aldus Leen Harpe, is dat er ruimte is in de lopende begroting (2013) en 

het college in 2014 geld tekort komt voor projecten; dat laatste door nieuwe projecten en inzichten. Het 

college is het begrip 'kerntaken' aan het oprekken, wat zich met name uit in wegenaanleg voor het 

gewenste ziekenhuis in Middelburg en bij de marinierskazerne. Dat laatste met goedkeuring van de Staten, 

maar de pijn zit hem in de voorfinanciering die het college Vlissingen in het vooruitzicht stelt. De provincie 

als de bank van lening.  

Verder spreekt Leen zich uit over teveel overheid, zorgen over de RUD, houdt een 

pleidooi voor afstemming bij (regionale) bedrijventerreinen, het energiezuiniger 

maken van woningen en herstructurering (ook sloop!), over de afslag A58 bij Goes, de 

EHS en het tegengaan van megastallen. En ga zo maar door - lees het op onze website! 

 

OPRICHTING RUD ZEELAND 

In 2009 is een 'package deal' gesloten tussen Rijk, IPO en VNG om te komen tot een robuuste Regionale 

Uitvoerings Dienst (RUD) voor vergunningverlening, toezicht en handhaving op grond van de Wet algemene 

bepalingen omgevingsrecht (Wabo). De RUD moet in werking treden op 1 januari 2014. Kosten: bijna 10 

miljoen euro; het provinciale aandeel is ruim 6 miljoen euro, gedekt door verlaging van kosten van de 

provincie. Leen Harpe kon niet instemmen met het voorstel. 

 “Deze RUD heeft bevoegdheden op grond van een mandaatregeling. En 

mandaat is wat anders en veel minder dan delegatie. En het is niet voor 

niets dat ook binnen het IPO de discussie is gevoerd dat, als het om BRZO-

taken gaat, de directie van die BRZO bevoegdheden moet hebben om te 

kunnen optreden. En waar ik zo bang voor ben – en u weet: het milieu is me 

lief, maar dat geldt ook voor u – is dat, als het om die controlerende taak 

gaat (omdat het bij de overheid zo vaak fout is gegaan, moet ik hier met 

teleurstelling constateren), dat de bedoelingen goed zijn, dat de 

gedeputeerde zijn uiterste best heeft gedaan, dat hij alles gedaan heeft om 

wat te bereiken. Maar dat hij in die ijver vergeten is om uiteindelijk naar die gevolgen te kijken. En wat ik 

vrees, en dat vrees ik niet alleen, ik zie dat gebeuren… (ik hoop dat dat nooit gebeurt, want dan heb je het over 

een ramp), is dat de overheid weer de schuldige is, die bij een toekomstig ernstig ongeval, zal zeggen: “ja, wij 

wisten het ook niet”. 

Leen Harpe pleitte ook nog voor een tijdelijke RUD, voor bijvoorbeeld vijf jaar. De provincie zou dan ervaring 

kunnen opdoen. Dat zou een mogelijkheid zijn geweest, maar ook dat werd verworpen. Leen Harpe wees er 
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tevens op dat bij opheffing er unanimiteit van stemmen moet zijn. Met slechts een derde van de stemmen, is 

de kans groot dat de provincie er nooit meer vanaf komt. 

Lees de volledige tekst van de bijdrage van Leen Harpe 

BELEIDSNOTA ENERGIE EN KLIMAAT 

In september 2012 hebben PS de Kadernota Energie en Klimaat vastgesteld. De beleidsnota Energie en 

Klimaat 2013-2015 wordt voorgelegd ter vaststelling, evenals het jaarprogramma 2013. De focus wordt 

gelegd op vijf thema's die voor de energie- en klimaatdoelen en de Zeeuwse economie het meeste 

opleveren, aldus GS… In het jaarprogramma 2013 zijn concrete projecten opgenomen. Voor de komende 

drie jaar is in totaal € 1,3 miljoen beschikbaar. 

Het Statenvoorstel Vaststellen beleidsnota Energie en Klimaat en vaststellen Jaarplan 2013 is hier te lezen.  

LEEN HARPE: "Het voorstel loopt niet over van ambitie. Wat echt gemist 

wordt in de nota is de rol van het DELTA Netwerkbedrijf (DNWB). Een 

'slim' netwerk is essentieel in de energietransitie. Minstens zo belangrijk 

is de rol van DNWB bij het balanceren van het net. Nu Zalco en 

Thermphos van het net zijn, is er plotseling een ander plaatje in productie 

en consumptie. Heeft het college een visie op rol en taak van DNWB? 

Nog sterker worden gemist de niet-technische aspecten van energie-

transitie. Er moet immers meer duurzaam en minder fossiel op het net. Maar de knop 'fossiel' gaat niet snel 

om, dat kost tijd. Kijk maar naar de SER die moeizaam op weg is naar een energieakkoord in de polder. 

De overheid moet zich meer bekommeren om voorlopers. Die zijn wel te vinden in bedrijven, maar nog in 

minderheid. De voorlopers zitten vooral op lokaal niveau, waar mensen energieneutrale huizen bouwen, waar 

buren boeren zoeken voor gezamenlijke energieprojecten. Die beweging van onderop is groeiende. Dit vraagt 

de aandacht van de gedeputeerde. 

Een echt gemiste kans is de energiebesparing in de bestaande woningbouw. Daar is veel werk te maken voor 

de bouwsector. Waarom zoekt dit college daar geen financieringsinstrument voor? 

Dan is er nog steeds grond gereserveerd voor een tweede kerncentrale die er nooit komt. Is de gedeputeerde 

bereid daar een bloementuin van te maken?" 

UIT DE PROVINCIALE LEDENVERGADERING 

We hadden weer een interessant, actueel thema: hoe moet ons openbaar bestuur er straks uitzien? Enkele 

conclusies [volledige tekst: zie bijlage voor leden]: 

  DE GEDACHTEGANG – CONCLUSIES 

Een bestuurlijk dilemma is: hoe kun je eigenheid en betrokkenheid van de 

burger (als het ware kleinschaligheid) behouden en ook gaan over ‘grote 

dingen’? Overigens heeft niet iedereen behoefte aan kleinschaligheid, 

jongeren zoeken hun eigen manieren.  Kleinschaligheid en grootschaligheid 

hangen met elkaar samen en vormen geen tegenstelling. Daarbij is de 

bestuurscultuur belangrijk. Een goed begin is het samenvoegen van ambtelijke 

diensten / of in elk geval ‘iets er tussenin’ (van onderop, organisch).  

 

 

 

http://zeeland.groenlinks.nl/node/99089
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Het voorzieningenniveau moet behouden blijven. Per saldo wordt dat anders als de schaal groter wordt… dat 

is iets om nog naar te kijken. En goede voorlichting naar de burger is van belang, zeker naarmate het bestuur 

verder van de burger af staat. Als je niets doet, kan Zeeland zomaar bij Zuid-Holland gevoegd worden. Die 

geluiden zijn er en de situatie staat zelfs ingekleurd op enkele tekeningen. We discussieerden al over de 

provinciegrenzen. Dat moeten we ook doen over de gemeentegrenzen. 
 

   DE PRAKTISCHE GRENZEN EN DE UITWERKING - CONCLUSIES 

We maken drie modellen, met plaatjes en argumenten. De eerste 

reacties zullen we als GroenLinks gemakkelijk kunnen pareren: we willen 

een beter bestuur! Er zijn meerdere wegen om er te komen. Dat is iets 

om in een volgend stadium te bespreken, als we weten waar we naartoe 

willen. Daarvoor spreken we eerst met anderen, en verwerken we de 

visie van onze leden.  

 

UIT HET NIEUWS 

BREDE STEUN GROENLINKS-WETSVOORSTEL DUURZAME TOEKOMST KOELSYSTEEMINDUSTRIE 

"Een belangrijke dag voor de aanpak van klimaatverandering. 

Europa is bereid het gebruik van superbroeikasgassen helemaal 

uit te bannen." Dat stelt GroenLinks-Europarlementariër Bas Eick-

hout nadat zijn wetgevende voorstellen grote steun kregen in de 

milieucommissie van het Europarlement. Na de zomer onder-

handelt Eickhout namens het Europarlement met de Raad van 

ministers over de voorstellen om het gebruik van de zogenaamde 

gefluoreerde broeikasgassen (F-gassen) in nieuwe koelkasten en 

airconditioning vanaf 2020 uit te bannen. Meer op onze website 

MARIJES PRAKTISCHE POLITIEK 

Lokaal en Europees moeten GroenLinksers het verschil maken. Europarlementariër Marije 

Cornelissen wil haar kennis en ervaring delen om de campagne voor de gemeente-

raadsverkiezing te steunen. Zij schreef het boek '100 ideeën voor lokale actie' dat leden 

gratis kunnen aanvragen. Op zaterdag 29 juni geeft Marije een Masterclass over Praktische 

Politiek, waarvoor ze jullie (leden) van harte uitnodigt. Meer informatie vind je op 

www.marijespraktischepolitiek.nl  

 

KAMER VRAAGT MINISTER OM OPHELDERING NAV MOTIE CONTROLE REACTORVAT 

 N.a.v. de aangenomen motie op initiatief van GroenLinks over controle van het 

reactorvat van kerncentrale Borssele, vraagt de Tweede Kamer de minister om 

opheldering. De Kamer wil van minister Kamp weten wat hij gaat doen nu het 

provinciebestuur van Zeeland zich via de motie heeft uitgesproken vóór een 

onderzoek van het hele reactorvat. Lees meer 

 Op 20 april stuurde Leen Harpe een open brief aan de directeur van kerncentrale 

Borssele. Begin juni ontvingen we een – teleurstellende! – reactie: lees meer 

 

 

 

 

http://zeeland.groenlinks.nl/node/99062
http://www.marijespraktischepolitiek.nl/
http://zeeland.groenlinks.nl/node/98766
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SCHRIFTELIJKE VRAGEN  

GroenLinks is actief in het stellen van vragen.  

De vragen van de laatste drie weken:      

INTENSIEVE VEEHOUDERIJ       
GRONDEXPLOITATIE ZEEUWSE GEMEENTEN 
GEVOLGEN LATE LENTE VOOR NATUUR - AANPASSING MAAITIJD? 
 

NUTTIGE FIETSTOCHT LANGS LEEGSTAANDE BEDRIJVEN[TERREINEN] OP 5 JUNI JL. 

Op 5 JUNI-WERELDMILIEUDAG fietste GroenLinks langs bedrijfspanden en over bedrijventerreinen om te 

wijzen op de vele leegstaande bedrijven. Zo wil bv. Middelburg bij Nieuw- en St. Joosland een nieuw 

bedrijventerrein ontwikkelen. Volgens het Middelburgse college is er behoefte aan nieuw bedrijventerrein. 

Is dat zo?        

En hoe zit het met Veere en Vlissingen? Wat bereiken we met her-

structurering, efficiënter ruimtegebruik, hergebruik - genoeg mogelijkheden 

die nieuw ruimtebeslag overbodig maken! GroenLinks maakte een fietstocht 

en ontdekte de mogelijkheden. Aan het eind van de tocht wachtte ons een 

drankje bij De Roode Leeuw in Nieuwland. Vervolg: Leen Harpe vroeg hier-

voor aandacht tijdens de behandeling van de Voorjaarsnota in PS [zie de 

bijdrage] en informeerde wat de gedeputeerde er mee doet. 

Lees meer over de FIETSTOCHT 

 

ZIN IN GROENLINKS: ZiGL ZEELAND 2013 

(Bestuur) GroenLinks Zeeland kwam met een variant van de cursus Zin in GroenLinks. Drie bijeenkomsten 

met enthousiaste deelnemers en inbreng van steeds weer andere ervaringsdeskundigen binnen GroenLinks, 

resulteerden in boeiende gesprekken. De locatie wisselde en er was steeds een hartelijke ontvangst op 

passende locaties in Zeeland.  
 

De eerste bijeenkomst ging over volksvertegenwoordiging en dualisme, de 

tweede keer waren de organisatie van GroenLinks en partijraad aan de orde, 

en de derde sessie had als thema’s het gedachtegoed van GroenLinks en 

campagnes/ideeën overbrengen. Het eerste deel van ZiGL 20213 werd 

afgesloten met een drankje op een terras – het was een mooie zomeravond. 
 

Na de zomer wordt de cursus vervolgd en wie nog wil meedoen, kan zo aansluiten. Op het programma staat in 

elk geval een bezoek aan de LEDENDAG GROENLINKS op 28 september a.s. Heb je interesse in de cursus – in het 

bijzonder toekomstige raads- en Statenleden, MELD JE AAN! bij Femke IJsseldijk: campagnezeeland@groenlinks.nl 

Meer informatie over de landelijke loopbaanleergang ZiGL vind je hier 

 

COLUMN MARTEN WIERSMA: BOODSCHAPPEN 

MEDIO JAREN ’80 De groene beweging nog in de 

kinderschoenen. Problemen te over om aan te 

pakken, te weinig mensen (en middelen) om dat te 

doen. Daarom twee vliegen in één klap: de plastic 

tasjes de winkel uit, de degelijke boodschappentas 

erin. Milieuwinst, en veel mensen die al winkelend 

daar op wijzen. Een mooie actie.  

MET AL DIE VERPAKKINGEN is het niet gelukt: 

de plasticlobby is de politiek nog steeds de baas. 

Hemeltergende slapjanusserij.  

 

 

 

http://zeeland.groenlinks.nl/node/99174
http://zeeland.groenlinks.nl/node/98983
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http://zeeland.groenlinks.nl/node/98350
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http://academie.groenlinks.nl/ziningroenlinks


 

 

 
> STATENFRACTIE GROENLINKS ZEELAND  >  NIEUWSBRIEF NUMMER 54 > JUNI-II 2013> 

5 

MET DIE BOODSCHAPPENTAS ga ik nog 

wekelijks naar de winkel. En tussen medio 1980 en 

nu zijn er veel 

boodschappen ‘groen’ 

geworden. Unilever 

gaat ervoor. Wij, de 

Groenen, hebben bij-

zondere successen 

bereikt. Met die bood-

schappen. Met natuur-

beleid. Met milieutaxen 

(en lagere tarieven voor arbeid). Boeren die ‘meer 

doen met minder middelen…’ Met onze visie op 

WCT en Tweede Kerncentrale (in geen velden of 

wegen te bekennen).  

OOK ONZE EUROPESE VISIE kan er mee door. 

Over een jaar of vijf is zelfs de VVD het weer met 

ons eens. Ons sociaal beleid: niet conservatief in de 

oude vormen blijven hangen, maar met nieuwe 

middelen goed zorgen voor de mensen die dat 

nodig hebben. 

WIJ GROENEN mogen best trots zijn op ons 

verleden. We liepen vaak voorop. En alleen al 

daarom mogen we ook met vertrouwen naar voren 

kijken. Met nieuw (hernieuwd) elan op weg naar de 

gemeenteraadsverkiezingen. Zorgen dat de kiezers 

‘ZIN IN GROENLINKS’ krijgen.  

EN DAN DIE BOODSCHAPPENTAS. Vorige week 

zaterdag, boodschappen doen. O.a. aardappels. 

Geen enkele Nederlandse, laat staan Zeeuwse of 

Bevelandse aardappel te vinden. Wel uit Tunesië, 

Marokko, Egypte, Malta, Frankrijk, Israël, Spanje. 

Maar geen Zeeuwse aardappel!! Wij eten 

voorlopig macaroni en pannekoeken. En denken 

treurig aan de Zeeuwse boeren die aandeelhouder 

zijn van die winkel. Was dat nou echt de bedoeling 

om aardappels de halve wereld over te slepen 

voordat we ze hier kunnen eten? Of is dit nu het 

nieuwe ontwikkelings- en handelsbeleid van 

Lilianne Ploumen? En versterken wij de derde 

wereld met de piepers in de Agrimarkt?  

WE MOETEN NOG MAAR EEN POOSJE DOOR 

als GroenLinks. In ieder geval moet de inhoud van 

de boodschappentas ook nog groen… 

 

 
 

OP DE AGENDA 

COMMISSIE RUIMTE, ECOLOGIE & WATER      30 AUG OM 09:00 UUR 

COMMISSIE ECONOMIE & MOBILITEIT                     02 SEP OM 13:30 UUR 

COMMISSIE BESTUUR, FINANCËN EN WELZIJN                    06 SEP OM 09:30 UUR 

PRESIDIUM (NIET OPENBAAR)         09 SEP OM 20:00 UUR 

FRACTIEVERGADERING           16 SEP OM 17:00 UUR 

PROVINCIALE STATENVERGADERING                     20 SEP OM 09:30 UUR 

LANDELIJKE LEDENDAG GROENLINKS (TWEEDE KAMERGEBOUW, DEN HAAG)   28 SEPTEMBER…………. 

 

ACTIVITEITEN IN ZEELAND 

2 NOV.: SYMPOSIUM “VAN EIGEN KRACHT NAAR SAMEN KRACHT” (WERKTITEL) MET LINDA VOORTMAN  

Met alle nieuwe taken die gemeenten er de komende jaren bij krijgen, spreken bijna 

alle politieke partijen over ‘eigen kracht’ van inwoners. GroenLinks ziet een risico dat, 

samen met krimpende middelen, hulpvragende inwoners aan hun lot overgelaten 

worden. Daarom kiezen we voor een alternatief: 'samen kracht'. GroenLinks Zeeland 

organiseert hierover een symposium op zaterdag 2 november en Tweede Kamerlid 

LINDA VOORTMAN heeft haar medewerking toegezegd.  

HOUD DEZE DATUM VRIJ EN DOE MEE! 

 

 

 

 

 



 

 

 
> STATENFRACTIE GROENLINKS ZEELAND  >  NIEUWSBRIEF NUMMER 54 > JUNI-II 2013> 

6 

 

 

STATENFRACTIE 
LEEN HARPE vormt een eenmansfractie in de Staten van Zeeland  

T        (0118) 64 33 01 | 06 - 36 09 33 78  

E        harpe@zeelandnet.nl  

W       WEBLOG 

Commissie BFW (Bestuur, Financiën & Welzijn) 

Commissie REW (Ruimte, Ecologie & Water) 

 

         CAREL BRURING is fractievolger 

         T       (0113) 25 92 12 

         E       carel@bruring.com     @CarelBruring  

         W   BLOG ETC. 

         Commissie E&M (Economie & Mobiliteit) 

COLOFON 

Deze NIEUWSBRIEF wordt maandelijks verspreid onder leden en sympathisanten van GroenLinks Zeeland. 

Voor achtergrondinformatie over de onderwerpen in deze nieuwsbrief verwijzen wij naar onze WEBSITE.  

REDACTIE: Janine Cooijmans [fractieondersteuner] 06–41883929 janine.cooijmans@gmail.com @GroenLinksZLD 
 

 

 

 

OP 19 MAART 2014 [DATUM ONDER VOORBEHOUD] ZIJN DE GEMEENTERAADS-
VERKIEZINGEN. KEN JIJ MENSEN DIE DE AMBITIE HEBBEN OM RAADSLID TE WOR-
DEN, OF DIE WILLEN WETEN WAT DAT ZOAL INHOUDT? WIJS ZE OP DEZE INFO - ER IS 
OOK EEN E-CURSUS! 
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